
 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XVI/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  30 stycznia 2012r. 

 
Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XVI sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 

Danuta Warszawska  o godz. 10,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 
oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodcza - 
Danutę Nowakowską, Sekretarza MiG – Benedykta Nowakowskiego  a także:  sołtysów, 
kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów szkół oraz  zaproszonych  gości.  
-  W obradach  sesji  uczestniczyło 14 radnych na stan 15 radnych, wobec czego obrady i 
podjęte uchwały są prawomocne.  
-   Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła porządek obrad jak niżej: 
    Przyjęcie  proponowanego  porządku  obrad: 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.   Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na 

lata 2011 – 2017. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Nowakowska D.  
       -  dyskusja, 
      -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
5.   Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2012. 
       -  przedłożenie projektu budżetu  - P. Nowakowska D. 
       -  dyskusja, 
       -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół we Włocławku, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
6.   Uchwała w sprawie  przyjęcia  Gminnego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania     
       Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.    
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Grabowska I. 
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
7.   Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy 

zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz. 



       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Bontal J.    
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
8.   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej przy  
      zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy Chodecz.  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Bontal J.  
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
9.  Uchwała w sprawie przeprowadzenia przedterminowych wyborów do organów jednostki   
     pomocniczej.   
      -   przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Sekretarz MiG,  
      -   dyskusja, 
      -   opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
      -   podjęcie uchwały, 
10. Interpelacje i zapytania  radnych. 
11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
12. Zakończenie obrad sesji. 
Po  przedłożeniu  porządku Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała się, czy są inne 
propozycje do przedstawionego porządku obrad. Innych propozycji nie było. Wobec 
powyższego poddała pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku głosowało 13 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących -1 
osoba. Porządek obrad XVI sesji został przyjęty  13 głosami za. 
-  Przewodnicząca Rady przekazała iż protokół z XV obrad  sesji  został  sporządzony,  był 
wyłożony do wglądu,  każdy zainteresowany  miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół z XV  sesji  został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu  
Nr XV głosowało 14 radnych, tj. jednogłośnie przy braku  głosów  przeciwnych i  
wstrzymujących . Protokół Nr XV został przyjęty.  
 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusji nie było. 
 

Ad. 3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej porosiła przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej o 
przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, radna Ewa Kwiatkowska –  w omawianym okresie 
Komisja Rewizyjna odbyła 3 posiedzenia z tego dwa wspólne  ze wszystkimi Komisjami i 
jedno  indywidualne  20 stycznia br.  Na tym posiedzeniu zostały sporządzone dwa protokoły 
z zakończonych zadań zleconych przez Radę.  Jedno dotyczyło sprawy Radnego Jerzego 
Szałańskiego , drugie modernizacji teatru letniego nad naszym jeziorem.  Te protokołu 
znajdują się w aktach rady i  Komisji Rewizyjnej. Ponadto omawiane  były wspólne tematy 



dotyczące projektu budżetu na rok 2012. Wnioski znajdują się w protokołach każdej Komisji. 
Szerzej na ten temat  zapewne wypowie się Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Kazimierz  Powietrzyński –  w okresie  
sprawozdawczym Komisja  odbyła  3  posiedzenia z tego 2 posiedzenia  w dniu  9 i 18 stycznia 
 br.  były to posiedzenia Komisji Budżetowej w składzie całej Rady i głównie skupialiśmy się  
na  przedłożonym nam przez Pana Burmistrza  budżecie Miasta i Gminy na   rok 2012r.  
Zapoznam Państwa z wnioskami, bo posiedzenie w dniu 25 stycznia 2012r. było  
posiedzeniem  podsumowującym i  wszelkie wnioski i uwagi  które  proponowały inne  
Komisje znajdują się w protokole z dnia 25 stycznia 2012r.   
Większością głosów Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu  
Miasta i Gminy  Chodecz na 2012 rok oraz  Wieloletnią Prognozę Finansową  Miasta i Gminy 
Chodecz  na lata 2011- 2017.  Z projektem budżetu zaznajomi nas Pani Skarbnik . Ten budżet  
przedłożony przez Pana Burmistrza jest budżetem bardzo trudnym. Tak jak   
budżety większości jednostek samorządu terytorialnego  w kraju. Najmniej uwag i wniosków 
dotyczyło dochodów, zdaniem członków Komisji  dochody zapisane  w budżecie są  
dochodami realnymi.  Nie ma tu naciągania . Jeśli chodzi o wydatki wykłócaliśmy się długo o 
różne  pozycje w budżecie.  Bo z kim byśmy nie rozmawiali,  to każdy mówił nam troszeczkę  
coś innego. 
Są ostre cięcia  wydatków we wszystkich dziedzinach zarówno gospodarczych  
jak i oświatowych i kulturalnych. Budżet  został spięty  i wystarczy na  wydatki do końca   
roku. Takie zapewnienia otrzymaliśmy od Pana Burmistrza i Pani Skarbnik na posiedzeniach 
komisji.  Jesteśmy ludźmi myślącymi i realnie patrzymy na te sprawy. I zdajemy sobie sprawę  
że ten budżet jest bardzo trudny.  
Jeśli chodzi o oświatę , dyrektorzy wskazują ,że tych środków nie starczy do końca roku,  
natomiast  strona Urzędu wskazuje na wystarczającą kwotę zapisaną w budżecie. Trzeba  
oszczędzać  wydatkowanie środków finansowych i dotyczy to wszystkich.  
Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała  sprzedaż lokali komunalnych. Od  
pewnego  czasu rolą Rady jest udzielenie bądź nie udzielenie bonifikaty na sprzedaż lokali  
komunalnych. Ma możliwość udzielenia nawet do 90%. Rada dała taką bonifikatę, jednakże,  
prosiliśmy o umieszczenie zapisu w uchwale, że warunkiem  udzielenia tej bonifikaty przez  
Radę jest sprzedaż nie obciążona zadłużeniem. Radca Prawny twierdzi, że takiego zapisu być  
nie może w uchwale,  część tych lokali jest mocno zadłużona. I w takim przypadku trzeba  
powziąć inne działania.  
 Ponadto Komisja rozważała sprawę oszczędności i obniżki kosztów  
użytkowania  telefonów komórkowych i stacjonarnych w Urzędzie MiG oraz jednostkach  
samorządowych.  
Padł wniosek o uaktualnianiu stawek czynszu za lokale mieszkalne i lokale  
użytkowe,  Komisja wskazuje na  coroczne aktualizowanie stawek przez Pana  
Burmistrza  .  Ponadto Komisja wskazała na prowadzenie w najbliższym sezonie kąpieliska na  
innych zasadach. Tak aby nasze kąpielisko trochę unowocześnić i przekazać w zarządzanie  
Zakładowi Gospodarki Komunalnej .  Tak aby ZGK zajął się całością spraw, wypożyczaniem 
sprzętu itd.  
Przyglądając się  budżetowi  biblioteki znaleźliśmy wolne środki finansowe  w kwocie  około  
6 tys. i za zgodą Urzędu Miasta i Gminy , te środki przesunęliśmy na  kulturę fizyczną i sport.  
Ogólna kwota w dziele kultura fizyczna i sport  będzie 30 tys. zł. a w bibliotece o 6 tys. mniej.  
Pozytywna opinia Komisji w sprawie  Programu profilaktyki alkoholowej MiG Chodecz na  



2012r. Program jest podobny jak w latach poprzednich i jest bardzo dobrze opracowany. 
Od tego roku za świetlicę trzeba będzie płacić  czynsz za ogrzewanie i wydzierżawianie  
świetlicy w przedszkolu ze strony MGOPS dla SZPO w Chodczu. Według naszej wiedzy obie  
strony będą musiały ustalić wszystkie te kwestie związane z ustaleniem czynszu. 
Ponadto padł wniosek o promowaniu Gminy i zmiany prowadzenia tej strony. Jest to poważy 
 temat. Jedna z Komisji Rady zajmie się tym tematem wraz z Panem Burmistrzem.   
Ponadto sprawa lokalu przy ul. Polnej, byłoby to mieszkanie socjalne. Należy ten lokal  
wyremontować.  Bo jak Państwo wiecie Gmina ma 4 osoby w domach opieki społecznej , 
koszt utrzymania jednej osoby to kwota 25.000,- zł. rocznie i Gmina jest zobowiązana za nie  
zapłacić. Lokal ten na ulicy Polnej byłby lokalem socjalnym, gdyby się coś stało jakaś trudna  
sytuacja to wówczas Gmina ma możliwość umieścić tam podopiecznego. Jest blisko i nie ma 
 potrzeby dojeżdżać do tej osoby daleko. 
Komisje wskazały na potrzeby przedkładania Zarządzeń Burmistrza w sprawie wprowadzania 
 zmian do budżetu  do wiadomości Komisji tak aby były kierowane do Komisji Budżetowej. 
Ponadto wpłynęło do Rady i Komisji pismo z ZOPO, że środki jakie Gmina  zaplanowała na 
 oświatę są środkami niewystarczającymi. I oświata nie będzie mogła funkcjonować, tą  
sprawę przekładamy na później do rozważenia i wypracowania wspólnego środowiska.  To  
pismo odkładamy na później aby zająć się na Komisjach i przeanalizować tą  sprawę. Gmina  
nie jest w stanie przekazać wyższe środki na oświatę.  
Wpłynęło pismo ze Związków Zawodowych Nauczycielstwa Polskiego o wyodrębnieniu  
środków finansowych w budżecie gminy na fundusz zdrowotny dla nauczycieli emerytów i 
rencistów. Po rozmowie z Panem  Burmistrzem Chodcza uznano, że w tegorocznym  
budżecie nie ma możliwości wyodrębnienia takich środków i przeznaczenia ich na fundusz 
zdrowotny. Te wnioski przekazane zostały do realizacji  Burmistrzowi  Chodcza. 
Burmistrz  Chodcza  odpowiedział, iż otrzymał wnioski ale odpowiedzi zostaną udzielone na 
następnej sesji Rady Miejskiej oraz w formie pisemnej  do Komisji Rady.  
                                                                                                
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej radny  Wiesław Feliniak – 
członkowie Komisji  spotkali się dwukrotnie , były to spotkania wspólne które dotyczyły 
projektu budzetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2012 oraz Wieloletniej Prognozy 
Finansowej również na rok 2012. Wnioski z tych spotkań przedstawił Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów.   
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radny Jerzy Stempczyński – 
Komisja w omawianym okresie spotkała się dwukrotnie podobnie jak inne Komisje Rady. 
Wnioski pokrywają się z  wnioskami które przedłożył Pan Powietrzyński Kazimierz.  
Istotną rzeczą bieżących  w stosunku do Pana Burmistrza to chodziło o teren nad jeziorem, że 
nieczystości znad cmentarza i ziemia  , resztki trumien spychane sa na teren przy jeziorze 
Chodeckim. Uważam , że trzeba się pochylić nad tym tematem i zwrócić na to uwagę i w 
porozumieniu z Księdzem Prałatem wypracować działania do likwidacji tych śmieci. Komisja 
również zajmowała się  też sprawą przedterminowych wyborów w sołectwie Mstowo. Pan 
sołtys Nowicki Tadeusz złożył rezygnację  ze względu na stan zdrowia, szczegółowo będzie 
omówione w dalszym porządku obrad. Pan Nowicki jest jednym z wieloletnich sołtysów, 
wolę sołtysa należy uszanować i Komisja zaopiniowała pozytywnie przeprowadzenie 
przedterminowych wyborów w tym sołectwie. Jest jeszcze jeden problem, a mianowicie  w 
sprawie łączenia klas II szkoły podstawowej w Chodczu. W tej sprawie głos decydujący ma 
dyrektor szkoły. Uważam, że sprawa jest  w toku. 



Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu radna Grażyna Wilińska – komisja 
również  obradowała   wspólnie z pozostałymi Komisjami Rady dwa razy. Na jedno z 
posiedzeń Komisji wpłynęło pismo  Kierownika ZOPO w Chodczu  Tomasza Lewandowskiego 
informujące , że finanse  niestety nie starczą, że  pozwolą na funkcjonowanie szkoły zaledwie 
na kilka miesięcy w ciągu całego roku szkolnego. W odpowiedzi na to pismo przyszła bardzo  
szczegółowa analiza wydatkowania środków finansowych w oświacie. Co do tego to już przy 
omawianiu budżetu. 
Co do łączenia klas ostateczna decyzja należy do Pana dyrektora placówki oświatowej. 
Oświata ma zaplanowany  budżet i  Panu dyrektorowi  należy mu tylko współczuć. Pozostałe 
kwestie i wątpliwości to już przy omawianiu budżetu.  
 
Dyskusja: 
 Dyrektor SZPO P. Marek Kwieciński , chciałbym przypomnieć bo w dniu 9 września 
spotkaliśmy się u Pana Burmistrza, aby te obecne klasy drugie były już połączone w tym roku 
obecnym który już trwa. Nieprawdą jest że to zależy od dyrektora połączenie bądź nie 
połączenie klas , zależy to od finansów jakie posiada w budżecie. Same finanse wskazują jakie 
kierunki i działania  dyrektor musi podjąć. Jest nie możliwym aby przy tym budżecie utrzymać 
klasy 14 osobowe. Jedynie dla rodziców mogę wskazać na obronę ,statut szkoły  nie pozwala 
nam tworzyć klas powyżej 26 dzieci, ewentualnie któreś  z dzieci nie otrzymałoby promocji z 
klasy trzeciej i pozostało w tej klasie na rok następny , to wówczas nie pozwala na połączenie 
stan  uczniów w klasach.  Jeszcze jedna sprawa dwóch rodziców sprowadzi się z dziećmi z 
klas trzecich na nasz teren. Prawdopodobnie nie będą to klasy łączone, ale zależeć to będzie 
od Pan Burmistrza, czy podpisze nam opracowaną organizację. 
Dyskusja zamknięta. 
 
 Ad. 4.   Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Chodecz na lata 2011 – 2017. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła P. Skarbnik o przedłożenie powyższego tematu. 
 Skarbnik Miasta i Gminy  - Wieloletnia Prognoza Finansowa zgodnie z art. 226 ustawy o 
finansach publicznych powinna zawierać dochody bieżące oraz wydatki, dochody majątkowe 
przychody i rozchody jednostek samorządu terytorialnego, zadłużenie na poszczególne lata  
tj. od 2011 do 2017r.   Zadłużenie naszej Gminy  w tej chwili to kwota długu, kwota rat spłat 
kapitałowych i odsetek od zaciągniętych długów. Załącznik nr 1 i nr 2 zawiera te wszystkie 
niezbędne wielkości, a mianowicie na chwilę obecna zadłużenie naszej Gminy to kwota 
6 925 415, 57 ,-zł.   
Do Wieloletniej Prognozy Finansowej jest załączony wykaz przedsięwzięć na lata 2012-2017r.  
Wieloletnia Prognoza Finansowa załącznik nr 1 zakłada kwoty budżetu na 2012 – 2017 i 
kwoty zadłużenia. 
Dyskusja. 
Radna Grażyna Wilińska  do załącznika nr 2  mam pytanie , czy to nie jest pomyłka, mamy 
okres realizacji pewnych spraw  np. przebudowa drogi Strzygi - Łania  i była realizacja 2011 
rok. To się zgadza, ale nie wiem dlaczego rok  2012 przewidujemy realizację za kwotę   
151 tys. zł. drogi Łania, Łakno. Dlaczego to występuje? 
Skarbnik  MiG  -  jest to błąd, zadanie to jest do wykreślenia na kwotę 151 tys. zł. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w takim razie załącznik ten jest nieprawidłowy i należy go 
poprawić w poz. Przebudowy drogi Strzygi – Łania powinna być kwota „0”.   



Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o poprawienie załącznika  nr 2 , tak aby to było 
właściwie. 
Radny Powietrzyński Kazimierz  dostaliśmy w dokumentach projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i dlaczego dziś otrzymujemy zmianę projektu 
uchwały do tej Wieloletniej Prognozy? Mam pytanie dlaczego ta dzisiejsza jest poprawna? 
Skarbnik MiG  ostatni projekt uchwały który Państwo otrzymaliście jest dobry ten poprzedni 
zawierał  błąd. 
Radny Koza Arkadiusz – niejednokrotnie były składane przez nas radnych wnioski aby 
uchwały były sporządzane tak jak się należy, dostaliśmy dokumenty łącznie z 
zawiadomieniem o obradach sesji , z tego co wiem wszyscy otrzymali we wtorek  i to jest 
niezgodne ze Statutem Miasta i Gminy Chodecz, który mówi  że  zawiadomienia i materiały 
radni  otrzymują na siedem dni przed sesją. Chyba poważną sprawą jest zaopiniowanie i 
przegłosowanie tak prognozy finansowej jak i budżetu . I tak  troszeczkę nie do końca to 
wszystko mi się podoba. Bo znowu wszystko z opóźnieniem. Czegoś brakuje, coś jest 
zmienione . Wniosków było bardzo dużo z posiedzeń Komisji na ten temat, bardzo często w 
tej sprawie się spotykaliśmy. I cały czas jakoś wszystko nie jest pospinane. Nie chciałbym, 
żeby dzisiejsze obrady były po prostu unieważnione, ze względu nawet na to ,że materiały 
były  dostarczone  nie w  terminie i jeszcze z błędami. Dziękuje. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej co do kwestii projektu uchwały proszę Panią Skarbnik o 
poprawienie załącznika do Wieloletniej Prognozy, tak aby radni posiadali projekt bez błędów. 
A w miedzy czasie proszę o przedłożenie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Radna Grażyna Wilińska  mam pytanie co do załącznika nr 1, w roku 2012 jest  wskaźnik 
spłaty długu i dwa lata z rzędu mamy   słowo „nie” . Co to oznacza? Czy nie jesteśmy w stanie 
spłacić zadłużenie? 
 
Skarbnik  Miasta i Gminy, to nie jest tak , do tej pory był zupełnie inny formularz 
przedstawiany, zgodnie z art. 226 w poprzednich latach nie było pułapu 60% mieści się w 
granicach 30%.  Jest to wzór matematyczny i program sam to wylicza. I dopiero w roku 2014 
będzie wyraz „tak” że Gmina jest zdolna do spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów. To nie 
ma nic wspólnego ,że Gmina nie jest zdolna do spłaty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , proponuję 10 minut przerwy w obradach, proszę o 
przegłosowanie tej propozycji, aby Pani Skarbnik poprawiła załącznik nr 2 do projektu 
uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
Kto z radnych jest za – 14 radnych. Wniosek został przegłosowany. Przerwa w obradach sesji 
10 minutowa.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej, po przerwie wznawiam obrad XVI sesji Rady Miejskiej, cały 
czas jest dyskusja,  słucham  Państwa radnych decyzji. Proszę o dyskusję w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Czy są jakieś pytania co do poprawionych załączników.  
Radna  Twardowska Anna , mam pytanie do Pana Burmistrza, otóż byłam na promocji książki 
dotyczącej  zdarzenia w okresie II wojny w Woli Adamowej , tam było powiedziane , że 
książkę tę sponsorował Burmistrz  Chodcza. Jakie to były pieniądze przeznaczone .  
Burmistrz odpowiedział iż była to kwota 1.500,- zł.  



Czy są jeszcze jakieś pytania co do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wszystko jest jasne zamykam dyskusję co do powyższego tematu. Proszę Panią  Skarbnik o 
przedłożenie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy , opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej była negatywna z racji 
różnych poprawek. Miałam wskazania co do wprowadzenia poprawek. Umieściłam poprawki 
w załącznikach nr 1 i nr 2. Przesłałam załączniki  do RIO i  skonsultowałam. Drugiej opinii nie 
będzie tak mnie poinformowano z RIO, po uwzględnieniu poprawek które wskazane zostały 
przez RIO i po konsultacjach i z tym małym błędem za który mogę powiedzieć „przepraszam” 
zostały poprawki naniesione i  zaopiniowane z tym , że to już tylko w formie słownej. Opinia 
wydawana jest tylko raz. Na chwilę projektu opinia była negatywna , ponieważ było zbyt  
dużo  usterek, one zostały wszystkie naniesione i poprawione , głownie chodziło o załącznik 
nr.1. Załącznik ten został poprawiony i przez RIO przyjęty. Po konsultacjach mam pozytywną 
opinię . Prosił  przedstawiciel Regionalnej Izby Obrachunkowej, że po poprawkach opinia jest 
pozytywna ale ustna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  z wypowiedzi Pani Skarbnik  wynika, że mamy tylko tą 
pierwszą opinię negatywną  co do Wieloletniej Prognozy Finansowej. A po poprawkach 
pozytywną, ale tylko słowną. Pan  Jurewicz nie może nam przysłać faksem, że ta opinia jest 
pozytywna. Co mamy zrobić w tej sytuacji, jeżeli opinia jest negatywna. 
Skarbnik Miasta i Gminy , Pan Jurewicz prosił ,żeby przekazać Radzie, że jest poprawiona i 
jest obecnie poprawna. 
Radna Kwiatkowska Ewa , to znaczy że na obecną chwilę nie mamy pozytywnej opinii,  więc 
mamy pozytywną opinię czy jej nie mamy? Czy mamy jakiekolwiek  dokumenty do tej 
sprawy. To co,  jest pozytywna opinia pomimo tych błędów? 
Skarbnik Miasta i Gminy  do projektu mieliśmy negatywną, usterki zostały naniesione  i 
mamy w tej chwili opinię pozytywną, z tym że tej opinii pozytywnej nie mamy na piśmie. 
Radna Kwiatkowska Ewa , czy mamy jakiekolwiek dokumenty na ten temat. Bo z tego co 
wynika z tych dokumentów to nawet dzisiaj występował błąd. I jest pozytywna opinia mimo 
tych błędów. A kiedy może być na piśmie opinia pozytywna co do tej Prognozy. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy ja mogę poprosić RIO o szybki fax odnośnie tej  opinii pozytywnej. 
Ale na piśmie tej opinii nie będzie . Później będzie tylko opinia do projektu. 
 
Radna Grażyna Wilińska, a może wysłuchajmy jakie były błędy co do projektu Prognozy, że 
RIO zaopiniowało negatywnie. 
 
Skarbnik  Miasta i Gminy odczytam uchwałę składu orzekającego RIO co do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa w  sytuacji Gminy o dalszym jej funkcjonowaniu  nie możemy 
polegać na  tym co  ustne, bądź telefoniczne informacje. Uważam że winniśmy radni 
wiedzieć wcześniej o tym fakcie. Dzisiaj podanie nam do wiadomości, że opinia była 
negatywna to stawia to w innym świetle. Czy Pan Przewodniczący Komisji Budżetu i 
Finansów wiedział o negatywnej opinii RIO. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy  na Komisjach  Rady informowałam o tym, że opinia RIO jest 
negatywna. 



 
Radny Powietrzyński Kazimierz wiedziałem tylko , że nie ma opinii RIO, po wprowadzonych 
poprawkach. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , owszem na Komisjach była mowa że jest opinia , ale 
czekamy za  następną opinią , która będzie potwierdzała, że po naniesionych poprawkach 
kwotowych , będzie opinia pozytywna. I tak dowiedzieliśmy się na ostatniej Komisji Budżetu i 
Finansów.  
 
Radny Kazimierz  Powietrzyński  wiadomo osobom które były na tych  Komisjach w  jaki 
sposób te komisje przebiegały.  Były bardzo burzliwe posiedzenia .  Ja mogłem  tego nie  
uchwycić.  Idąc dzisiaj na tą  sesje nie  wiem czy dzisiaj bym głosował za opinią pozytywną w 
sprawie  Wieloletniej Prognozy, gdybym wiedział że się to wszystko razem nie trzyma.  Ja 
mogłem czegoś nie usłyszeć, wiedziałem że ta opinia jest zła i czekaliśmy na pozytywną 
opinią.  Tak uważam, ale możemy wszystkich członków Komisji przepytać, ja nie wiedziałem 
że opinia RIO jest negatywna. Uważam, że tak nie może być, obecnie nie wiem co 
powiedzieć, tak nie może być dalej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , czy Pani Skarbnik konsultowała z Panią Mecenas co dalej w 
takiej kwestii, bo my radni nie wiemy jak dalej  co mamy zrobić. A wiemy dobrze , że  przed 
uchwaleniem budżetu na rok 2012 Wieloletnia Prognoza musi mieć opinię RIO pozytywną, 
bez Prognozy nie możemy przyjąć budżetu. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy jest uzasadnienie, do którego musiałam się zastosować i te 
wszystkie poprawki nanieść. RIO oświadczyła nie ma  drugiej opinii do projektu . Poprawki 
naniesione i to wszystko. Do tego musiałam się ustosunkować. 
 
Biernacki Henryk , ale skąd my możemy wiedzieć , że Pani Skarbnik zrobiła to dobrze, skoro 
nie mamy pozytywnej opinii RIO po tych poprawkach.  
 
Radny Koza Arkadiusz ,w  nawiązaniu do mojej wcześniejszej wypowiedzi, a  więc z 
nieterminowym zawiadomieniem, z błędami w dokumentach  wniosek formalny składam o 
unieważnienie sesji. Dziękuję. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chodecz, jeżeli  mogę coś powiedzieć co do obrad sesji,  to 
wszystko w odpowiednim czasie może być przygotowane.   
 
Radny Kazimierz Powietrzyński mimo, szczerej i dobrej woli, gdyby w momencie posiedzenia 
Komisji w dniu 25 stycznia br. gdzie  podejmowaliśmy pozytywną opinię  o Wieloletniej 
prognozie to wychodzi na to że to jeszcze było poprawiana ta Prognoza. Bo jeśli to się jeszcze 
zmienia to nie ma właściwych dokumentów. Jeżeli Państwo wiedzieliście , że tej opinii nie ma  
to bardzo źle że nie ma Radcy Prawnego , ktoś kto by powiedział, że to  jest tak lub tak. A 
teraz to trudno, żeby gdzieś wydzwaniać co kto powie. To są poważne konsekwencje, że 
podejmując uchwałę nie mamy właściwej opinii. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa , Komisja Budżetowa zajęła się tą  sprawą , zebrała ostateczne 
wnioski co do powyższego tematu nawet Komisja Budżetowa nie znała informacji o 
rzeczywistej opinii RIO. Bo taka informacja , że jest pozytywna,ale z niewielkimi poprawkami. 



A dzisiaj to przykład tych poprawek. Więc co poszło do RIO? Jaka uchwała jaka informacja, 
jaka informacje otrzymała Komisja Budżetowa która wydawała opinię o budżecie w imieniu 
nas wszystkich. Moim zdanie to jest takie gmatwanie i  celowe wprowadzanie w błąd. A 
przede wszystkich od kiedy Gmina kieruje się  informacjami  uzyskanymi przez telefon. To nie 
jest  takie plotkarskie spotkanie tylko to są obrady sesji.  
 
Burmistrz  Chodcza, proponuję prowadzić dalsze punkty porządku obrad, a Pani Skarbnik 
uzyska faxem  informację z Regionalnej Izby Obrachunkowej  o Wieloletniej Prognozie. Tak 
myślę  bo w tej chwili to sytuacja jest patowa. 
 
Powietrzyński Kazimierz  może przełożyć tą sesję do jutra, mówimy od pół roku że sytuacja 
finansowa jest fatalna, na szkoły brakuje środków finansowych, a teraz jeszcze dokumenty 
nie przygotowane.  
 
Koza Arkadiusz  ponawiam wniosek o jego przegłosowanie o unieważnienie obrad dzisiejszej 
sesji. 
 
Powietrzyński Kazimierz, ale jakie to może mieć konsekwencje, przegłosowanie i przyjęcie 
takiego wniosku. Czym skutkuje takie unieważnienie obrad sesji. Co znaczy jeśli 
przegłosujemy ten wniosek, a co znaczy jeśli ten wniosek odrzucimy. W tej tu chwili musimy 
radni wiedzieć. Jeśli go przegłosujemy to sesji nie było i kiedy następne obrady w sprawie 
uchwalenie tak ważnych spraw. Za tydzień się spotkamy siódmego lutego br. Jeśli 
unieważnimy dzisiaj to tylko za tydzień możemy zwołać następną. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , proponuję że najlepszym rozwiązaniem to przerwanie 
dzisiejszych obrad sesji do jutra do godziny 10,oo. Mamy Radcę  Prawnego jutro i możemy 
przeprowadzić spokojnie obrady sesji. Czym skutkuje podjęcie wniosku o unieważnieniu 
sesji. 
 
Burmistrz Chodcza, musimy podjąć uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy i budżetu w 
miesiącu styczniu br. bo do końca stycznia mamy czas. To znaczy tylko w grę wchodzi jeszcze 
jutrzejszy dzień. 
 
Radny Feliniak Wiesław stawiam drugi wniosek formalny mówiący o tym, aby przerwać 
dzisiejsze obrady sesji i te same obrady przełożyć na jutrzejszy dzień przykładowo na godzinę 
10,oo. I od tego punktu który jest problemowym z uzupełnieniem dokumentów i  z  
wyjaśnieniami  wznowić obrady jutro. 
 
Radny Stempczyński Jerzy  wniosek taki mój formalny,  pięć minut przerwy na  uspokojenie 
się i zastanowienie nad tą sprawą .  
 
Radna Kwiatkowska Ewa składaliśmy wniosek do Pana Burmistrza my jako radni o obecność 
na obradach sesji  Radcy Prawnego. Dziwne, że nie zwraca się na to uwagi. Bo gdyby Pani 
Mecenas dzisiaj była nie byłoby problemu. Szkoda naszego czasu i czasu pozostałych 
zgromadzonych , a Pani Mecenas jak nie było tak nie ma na obradach sesji. Ile razy mamy 
wnioskować o udział  Pani Mecenas w obradach sesji . 
 



Burmistrz Chodcza, sesja miała być jutro i Pani Mecenas byłaby na tej sesji, ale ja mam 
wyjazd do Marszałka  Województwa Kuj. Pom. w bardzo ważnej sprawie , i tak to zaistniało. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , ogłaszam 10 minutową przerwę w obradach. 
Przerwa 10 minut. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wznawiam obrady sesji po przerwie i proszę o dyskusję ciąg 
dalszy.  Proszę Pan Radny Koza Arkadiusz. 
 
Koza Arkadiusz, wycofuję wniosek formalny o odwołaniu obrad, ale składam wniosek o 
przełożenie obrad sesji na inny termin ze względu na dobro Gminy i ich mieszkańców, co by 
RIO nie ustalało nam budżetu, taki jest mój wniosek. 
 
Radny Szałański Jerzy, od samego początku obrad sesji powstają różne sprawy, co nam daje 
jutrzejszy dzień, nic nam nie da nawet za tydzień, my głosujemy nad poprawionym  
projektem uchwały. Nic w tym względzie się nie zmieni i nic nie będzie się działo.  My błędu 
nie popełniamy .Po co to wszystko kołować , to nic nie da i nie odwróci. Skończyć to i nie 
robić szumu. Mój wniosek formalny jest taki aby dalej kontynuować obrady sesji w dniu 
dzisiejszym. 
 
Radny Wiesław Feliniak  - wycofuje swój  wniosek złożony w trakcie dyskusji.. 
 
Radny Stempczyński Jerzy w imieniu kolegów radnych przekażę ustalenia , była dyskusja na 
roboczo i bezwzględnie wskazano przestrzegać tych siedmiu dni o zawiadomieniu na  sesję, 
przekazywaniu materiałów na obrady, czy to z Urzędu czy to z Rady bądź innych instytucji. 
Wracamy po raz kolejny aby materiały na sesje Rady były opiniowane i parafowane  przez 
Radce Prawnego.  
Również prosimy aby dokumenty dostarczane radnym na sesje czy posiedzenia komisji też 
miały odpowiednią moc, aby były przygotowane tak jak trzeba, tak aby na obradach sesji nie 
okazywało się że trzeba coś poprawić. Chcemy  aby  te sprawy były  bezwzględnie 
przestrzegane. Jeżeli nie będziemy tego przestrzegać to wiele  obrad będzie tak wyglądało 
jak te dzisiejsze. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przechodzimy do głosowania , ponieważ są zgłoszone dwa 
wnioski i w związku z tym muszą zostać przegłosowane. Te dwa wnioski są przeciwstawne i 
dwa głosowania. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa  jakie są konsekwencje tego, jeżeli dzisiejsze obrady zostaną 
przesunięte za tydzień.  
 
Burmistrz Chodcza jeżeli odbędzie się jutro sesja przyjmująca budżet , to w porządku, ale jak 
za tydzień to już za późno. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy powiedział iż w ustawie o finansach publicznych jest taki  art. 239 
który mówi, że uchwały budżetowe należy podjąć nie później niż do dnia 31 stycznia roku 
budżetowego i to jest całe wyjaśnienie. Z art. 240 tej ustawy wynika ,że w przypadku nie 
podjęcia uchwały budżetowej w terminie o którym mowa w ust. 1 , RIO w terminie do końca 



lutego roku budżetowego ustala budżet jednostki samorządu gminnego w zakresie zadań 
własnych i zleconych.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej , kto jest za wnioskiem formalnym  Radnego  Arkadiusza Kozy 
czyli za przesunięciem obrad sesji i kontynuacją sesji w dniu jutrzejszym? Kto z radnych jest 
za – 4 radnych, przeciw -  6, wstrzymujących -  4. 
 
Wniosek formalny został odrzucony radnego Arkadiusza Kozy. 
 
Przewodnicząca Rady poddaje pod głosowanie wniosek radnego Szałańskiego Jerzego – kto z 
radnych jest za kontynuacją obrad dzisiejszej sesji. ? Kto za – 7, przeciw – 0,  
wstrzymało się – 7 radnych.  Przewodnicząca Rady Miejskiej  przeszedł wniosek radnego 
Szałańskiego o dalszej kontynuacji obrad sesji w dniu dzisiejszym. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o odnotowanie w protokole, o opuszczeniu sali obrad 
przez  Radnego Arkadiusza Kozę . W związku z tym obecnych radnych na sesji jest 13, 
uchwały głosowane są ważne. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o odczytanie opinii RIO w Bydgoszczy do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej.  Proszę również o wyjaśnienie wszystkich spraw z tym 
związanych tak abyśmy wiedzieli nad czym głosujemy. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz , opinia jest tylko do projektu uchwały Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2017 roku. Odczytano opinię przez Panią Skarbnik . 
Treść opinii stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Te wszystkie poprawki zostały naniesione do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o opinię Komisji Budżetu i Finansów co do projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2011-2017. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, opinia była pozytywna na dzień 25 stycznia br. 
na podstawie dokumentów jakie posiadaliśmy, a  na dzień dzisiejszy to nie wiem , tyle mogę 
powiedzieć.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę  Panią Grażynę  Wilińską o odczytanie projektu 
uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na 
lata 2011-2017. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Projekt uchwały został poddany pod głosowanie – Przewodnicząca Rady – kto z radnych jest  
za – 6, przeciw -  0 , wstrzymał – 7.  
Uchwała  Nr XVI/64/2012 w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i 
Gminy Chodecz na lata 2011-2017 została podjęta 6 głosami za. Treść uchwały stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
  
 
 
 
 



      Ad.  5.   Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2012. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  proszę o   przedłożenie projektu budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na 2012  przez Panią Skarbnik. 
 
 Skarbnik Miasta i Gminy  przedstawię Państwu projekt budżetu część opisową i tabelaryczna  
którą Państwo otrzymaliście do analizy. 
Treść  projektu budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 2012 rok stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z zapytaniem do Pani Skarbnik, zgodnie z 
rozdziałem 6 , gminna gospodarka finansowa ustawy o samorządzie gminnym  mówi art. 58 , 
Czy uchwały budżetowe zapadają bezwzględną większością głosów  czy zwykłą.   Jako 
Skarbnik powinna Pani wiedzieć. 
Mamy art. 58, ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym który mówi, że uchwały  i zarządzenia 
organów gminy w sprawie zobowiązań finansowych wskazują źródła z jakich trzeba pokryć, a 
ust. 2 mówi nam że  uchwały rady gminy  o których jest mowa w ust. 1  o sprawach 
finansowych  zapadają bezwzględną większością głosów.  W obecności  co najmniej połowy 
ustawowego składu Rady. Więc teraz mamy rozbieżność, statut mówi że zwykłą, a  ustawa że 
bezwzględną większością głosów.  Jako Skarbnik  winna Pani wiedzieć , czy jest ważna nasza 
uchwała wcześniej podjęta  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Bo jeżeli  ta 
uchwała nie przeszła to nie mamy co dalej omawiać  uchwały budżetowej. Bo Wieloletnia 
Prognoza Finansowa musi być uchwalona w tym samym czasie  co uchwała budżetowa. Więc  
proszę mi odpowiedzieć , czy zwykłą większością głosów  czy bezwzględną większością są 
przyjmowane. Ustawa jest ważniejsza od statutu. Proszę o odpowiedź na to pytanie. Dalej 
nie mamy co prowadzić obrad sesji jeżeli ta uchwała nie przeszła. 
 
Radny  Kluzik Bohdan, uważam, że jest to najśmieszniejsza sesja w tej kadencji, pytam się po 
co my schodziliśmy na dół podczas przerwy, a sołtysi czekali za obradami sesji.  Zostały 
podjęte pewne ustalenia na dole . Po co  to wszystko ustalać,  tutaj co innego wychodzi. Na 
dole ustalono, że dalej kontynuujemy sesję. To wszystko nie ma sensu. Co było ustalone na 
dole , a co teraz zostało zrobione. Ustalone zostało że dalej kontynuujemy obrady sesji, a co 
zostało zrobione.  
 
Sekretarz Miasta i Gminy nie mogę się dodzwonić do Pani Mecenas. Nie ma z nią 
jakiegokolwiek kontaktu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  to jest bardzo ważna kwestia , czy te uchwały zapadają 
zwykłą większością  czy bezwzględną większością. Jeżeli zwykłą większością uchwała 
przeszła. Jeżeli bezwzględną to uchwała nie przeszła. Na dzisiejszą sesję Pani Skarbnik 
powinna być przygotowana i wiedzieć te kwestie od „a” do „z”. 
 
Sekretarz Miasta i Gmin w statucie Miasta i Gminy jest napisane jak głosujemy. Na sesję 
trzeba być przygotowanym wcześniej , nie  rozstrzygać w ostatniej chwili, bo to takiej 
możliwości nie ma. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa składam taki wniosek, żeby nasze głosowania radnych odbywały się 
imiennie , nie tak liczbowo, tylko imiennie kto za, przeciw itd. Mamy takie prawo aby tak 



przeprowadzać głosowania. Czasami po pięciu lub czterech latach się zapomina jak który 
radny głosował. A lepiej mieć to zapisane. A jest to bardzo ważne. Czasami się powołujemy 
na pewne rzeczy. 
 
Skarbnik Miasta i Gminy  udzielam wyjaśnienia co do podejmowania uchwał finansowych, 
podejmuje się zwykłą większością głosów. Jest to opinia ze Wspólnoty Nr 3 z 21 stycznia 
2006 roku. 
Sekretarz Miasta i Gminy , również konsultowałem z Panią Mecenas ten fakt i również 
stwierdziła ,że uchwały finansowe zapadają zwykłą większością głosów. Przejrzała przepisy, 
dlatego to  trwało trochę  czasu. Dość długo. Natomiast gdybyśmy zaciągali zobowiązania 
pieniężne  wobec Gminy wtedy musimy podejmować uchwały bezwzględną większością. 
Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  jest podejmowana zwykłą większością 
głosów. 
 
Przewodnicząca Rady , dziękuję za wyjaśnienie tych spraw, przechodzimy dalej do dyskusji 
nad projektem budżetu. Dyskusji było bardzo dużo, więc zamykam dyskusję. Proszę o 
przedłożenie opinii RIO co do projektu budżetu na 2012 rok. 
Skarbnik Miasta i Gminy odczytała opinię RIO w Bydgoszczy o  projekcie budżetu Miasta i 
Gminy na 2012 rok. 
Treść  opinii stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej proszę o opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
Przewodniczący Pan Kazimierz Powietrzyński – opinia Komisji była pozytywna co do projektu 
budżetu na 2012 rok. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy  na 2012 rok. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Kto z radnych jest za: 
Za podjęciem głosowało 9 radnych, przeciw -0, wstrzymało się – 4 radnych. 
Przewodnicząca Rady w wyniku głosowania uchwała Nr XVI/85/2012 w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 2012 rok została podjęta i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu została przyjęta 9 głosami. 
 
       Ad.  6.   Uchwała w sprawie  przyjęcia  Gminnego Programu  Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii.    
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu  Kierownikowi M-GOPS  Pani Irenie 
Grabowskiej . 
Pani Grabowska przedłożyła informację co do przedmiotowej uchwały, a mianowicie  
wskazała, że obowiązek podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii wynika z ustawy o 
wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawy o przeciwdziałaniu 
narkomanii. Program zawiera charakterystykę gminy z elementami diagnozy środowiskowej 
wskazującej na rodzaj i zakres działalności, która winna być realizowana w 2012r. jako 
działania zapobiegające i rozwiązujące problemy związane z uzależnieniem na terenie gm. 
Chodecz. 
Wskazała również iż warte podkreślenia jest to, że stałe, sprawdzone i dające wymierne 
efekty pozycje poszczególnych  zadań preliminarza  wydatków zostały pogłębione 
merytorycznie tzn. w działalności Punktu Informacyjnego Pomocy Psychologicznej i 
Terapeutycznej poprzez stworzenie grupy wsparcia dla nieletnich pochodzących z rodzin z 



problemem alkoholowym. Ponadto angażowanie i wykorzystywanie działalności punktu i 
grup wsparcia związanych z alkoholem w pracy Zespołu Interdyscyplinarnego na rzecz 
rozwiązywania przemocy w rodzinie. Jednocześnie stworzenie możliwości rozwoju 
samopomocy w obszarach przemocy, kryzysów małżeńskich i rodzinnych poprzez 
udostępnianie pomieszczeń świetlicy na spotkania dostosowane do potrzeb grup. 
Koszty programu odpowiadają kwocie planowanych wpływów w 2012r. z tytułu opłat za 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu na terenie naszej Gminy. 
Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał , że Komisja Rady zajmowała się 
analizą  projektu Gminnego Programu profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. Nie miała zastrzeżeń co do przedmiotowego 
projektu programu. W wyniku czego zaopiniowała pozytywnie i przedłożenia pod obrady 
sesji Rady Miejskiej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Wiceprzewodniczącej Pani Grażynie Wilińskiej  
w sprawie odczytania projektu uchwały w przedmiotowym temacie. 
Po odczytaniu powyższej uchwały przez Wiceprzewodniczącą Rady, Przewodnicząca poddała 
projekt uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych tj. jednogłośnie,  „przeciwnych”- 0,                                                  
„wstrzymujących”-  0. 
Przewodnicząca Rady,  uchwała Nr XVI/86/2012 została podjęta 13 głosami za, i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 7.   Uchwała w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
ustalonej przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i 
Gminy Chodecz. 
 Bontal Jerzy inspektor ds. komunalnych, materiały dotyczące tych projektów uchwały były 
omawiane niejednokrotnie na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej.  Przedstawiana była już 
wersja dopracowana i doprecyzowana.  W trakcie sesji doprecyzowano projekt uchwały , 
wyłączono ze sprzedaży mieszkania osób które posiadają  zaległości  w opłatach za 
mieszkania tj. Pani Jakubowska i Pan Chudy ul. Warneńczyka,  pozostała część uchwały 
pozostaje bez zmian, i  przedkładam pod obrady  wersję uchwały po modyfikacji tj. 
uaktualniony projekt uchwały. Prośba o podjęcie przedmiotowej uchwały. 
Dyskusja. 
Radny Powietrzyński Kazimierz przed sesją  pojawiły się głosy , że Rada   niechętnie będzie 
patrzyła na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży mieszkań  osobom które mają zaległości na 
rzecz Zakładu Gospodarki Komunalnej. Radni zdecydują za którą uchwałą zagłosują , czy za tą 
uchwałą z osobami które posiadają dług wobec ZGK, czy za uchwałą bez tych osób 
zadłużonych. Zwłaszcza, że na Komisji Budżetowej mówiliśmy o tej kwestii zadłużenia, że nie 
wcześniej akt notarialny może być sporządzona jak dopiero po zapłaceniu zadłużenia. 
 
Radny  Stempczyński Jerzy nie kwestionujemy wyceny biegłych tych mieszkań , są oni 
biegłymi przysięgłymi. Jednakże jeszcze raz były wyceniane, ale niewiele się wycena zmieniła, 
chociażby te mieszkania przy sprzedaży prywatnej są o wiele wyższe. 
Dyskusja zamknięta.  
Opinię Komisji Budżetu i Finansów przedstawił Pan Przewodniczący Kazimierz Powietrzyński, 
opinia ta jest pozytywna co do projektu uchwały zmienionej i nie ma uwag. 



Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
sprawie udzielenia bonifikaty przy zbywaniu mieszkań komunalnych ulica Warneńczyka , 
Chodecz. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała uchwałę pod 
głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało- 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało się -0. 
Uchwała Nr XVI/87/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
ustalonej przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i 
Gminy Chodecz  została podjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
  Ad. 8.   Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny ustalonej 
przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i Gminy 
Chodecz. 
Bontal  Jerzy  informacja już wcześniej została przedłożona co do przedmiotowej uchwały. 
Dyskusji brak w przedmiotowej sprawie. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna przekazał Przewodniczący tejże Komisji.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało -13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 
Uchwała Nr XVI/88/2012 w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
ustalonej przy zbywaniu prawa własności nieruchomości stanowiącej własność Miasta i 
Gminy Chodecz  została podjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
  Ad. 9.  Uchwała w sprawie przeprowadzenia przedterminowych wyborów do organów 
jednostki pomocniczej.   
Sekretarz Miasta i Gminy Chodecz w związku z rezygnacją sołtysa sołectwa Mstowo , którą 
złożył w dniu 29 grudnia 2011r.  Rezygnuje z  funkcji sołtysa  z powodu choroby. 
Przygotowany został projekt uchwały  w celu przeprowadzenia przedterminowych wyborów 
do organów jednostki pomocniczej .Proponujemy  te wybory przeprowadzić w dniu 14 
lutego 2012 roku. Ponieważ chodzi o sprawę poboru podatku dlatego się spieszymy z 
przeprowadzeniem tego zebrania. Została zaproszona na dzisiejszą sesję cała Rada Sołecka . 
Jak widzimy nie przybli na dzisiejsze obrady. 
Dyskusja – brak, zamknięta dyskusja. 
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska jest pozytywna, nie mniej Komisja 
dziękuje Panu Nowickiemu za długie lata pracy i pełnienie funkcji sołtysa. Życzymy dużo 
zdrowia i uczestniczenia w obradach sesji jako widz. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. 
Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało -13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się  -0. 
Uchwała Nr XVI/89/2012 w sprawie przeprowadzenia przedterminowych wyborów do 
organów jednostki pomocniczej  została podjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
  
 



   Ad. 10. Interpelacje i zapytania  radnych. 
 
Radny Jerzy Stempczyński – sprawa dowozu uczniów z miejscowości Kubłowo,  Radzice tych 
uczniów atakują  kiedy ten dowóz zostanie wprowadzony. Pismo było złożone do PKS we 
Włocławku i na obecną chwilę nie wiadomo jakie jest rozstrzygniecie. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Chodecz rozstrzygnięcie jest takie , zostanie tak jak było. Jeśli 
chodzi o Chodecz to zmieniony został czas dowozu. Zmieniając ten kurs mielibyśmy problem 
z dowozem dzieci z Ignalina do Zalesia.  Okazuje się , że ta liczba dzieci nie jest wysoka i 
zawiadomiliśmy Panią sołtys z tego terenu i ten kurs to musiały być dodatkowy kurs. I taka 
sprawa jest nie do przyjęcia ze względu na środki finansowe. Zaproponowaliśmy dojazd od 
strony Psar jak autobus jedzie do Dąbrowic. Na obecną chwile nie ma szans i pozostanie ta 
sprawa tak jak jest. Wszystko chodzi o środki finansowe  i to o duże. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa jak wygląda sytuacja prawna Straży w Chodczu. Było tu zapytanie 
na poprzedniej sesji , Pan Burmistrz nie dał odpowiedzi. Chodzą różne plotki, że  zostało w 
Zarząd przekazane ten obiekt straży. Czy to są plotki czy też prawda? 
Burmistrz Chodcza , co do Straży w Chodczu pozostaje sytuacja bez zmian. Zawiaduje 
obiektem Straż. Obecnie nie potwierdzę ani też nie zaprzeczę. Należy poczekać , udzielę 
odpowiedzi , trzeba trochę poczekać. 
 
Radna Wilińska Grażyna , na jednej z sesji mówiliśmy o przeciekającym dachu na starym 
wiatraku, czy zostało coś zrobione aby temu zapobiec. 
 
Burmistrz Chodcz, obecnie nie ma środków finansowych i nie będzie w najbliższym czasie  
robione zabezpieczenie dachu na wiatraku. Macie uchwałę budżetową i są środki takie 
finansowe jakie są. 
 
Radny Szałański Jerzy chodzi o ferie i obecnie przy tych mrozach wprowadzić ferie dla 
uczniów i przy tych mrozach można zaoszczędzić pieniądze na ogrzewaniu. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa uczniowie mają zaplanowane wyjazdy na ferie i nie można 
wprowadzać sobie wolne tak jak kto chce. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy jest Zarządzenie Ministra Oświaty i Edukacji i należy tego 
przestrzegać. Jest określone jakie województwa i w jakim okresie maja ferie zimowe. 
Natomiast jeżeli chodzi o spadki temperatur to dyrektor podejmuje decyzje sam kiedy dzieci  
mają  nie chodzić do szkoły. Jak będzie taka sytuacja zgłasza do Burmistrza o przerwie w 
zajęciach i wskazuje kiedy odrobi zajęcia. 
 
Radna Wilińska Grażyna jeżeli nie mamy środków finansowych w budżecie , to czy nie 
możemy napisać projektu na uzyskanie środków na sprzęt pływający, aby był przez ZGK 
wypożyczany. Może jak napiszemy to później się będziemy martwić kto będzie tym 
dysponował. Wiem , że inne Gminy takie projekty składały. Wiąże się to z wydatkami 
finansowymi , a wkładem własnym nie muszą być pieniądze ale np. obiekt lub jezioro. 
Może trzeba by było zlecić takie opracowanie. 
 



Burmistrz Chodcza podejmiemy działania, zobaczymy co będzie możliwe zrobić w tym 
zakresie. 
 
  Ad. 11. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Pan Bontal Jerzy ze sprawa którą wychodzimy to sprawa zdejmowania azbestu z dachów 
budynków. Były wcześniej takie propozycje aby Gmina uczestniczyła w zdejmowaniu azbestu 
lub jakaś inna instytucja. W tej chwili pojawiła się taka możliwość w  Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej jest taki program który powoduje dopłaty  w 
100% do zdejmowanego azbestu,  nie do pokrycia dachowego. Pokrycie dachowe na własny 
koszt. Zdjęcie pokrycia dachowego azbestem finansuje WFOSiGW. Te 100% nie może 
przekroczyć 1000zł. Jeżeli przekroczy to wówczas dopłaca rolnik lub osoba u której jest to 
przeprowadzane. Termin jest krótki  nabór  osób zainteresowanych  do 29 luty br. 
Dotychczas te fundusze nie były wykorzystywane. Do  gminy rolnicy indywidualnie muszą 
zgłosić zdjęcie azbestu z dachu. Ten cały program musi być rozliczony do 31 grudnia 2012 
roku. W grę wchodzi tylko ten rok. Nie mówimy o tym co już było zdjęte. Mówimy o tym co 
chcemy zdjąć , zgłoszenie do 29 lutego 2012r. i rozliczenie tylko w tym roku. Refundacja 
nastąpi po całkowitym rozliczeniu. Więc środki obecnie muszą być w budżecie Gminy. Z góry 
trzeba będzie mieć pieniądze na zapłacenie.   
 
Radny Feliniak Wiesław trzeba uczulić rolników co do tego zadania, ponieważ w Gminie 
Choceń były takie fakty i rolnicy się wycofywali. 
 
Janicki Józef  chodzi o sprawę śmieci zepchniętych od cmentarza w kierunku jeziora , byłem 
na Komisji Rolnej i również tą  sprawę podnosiłem. Chciałbym uzyskać odpowiedź w tej 
sprawie. Ponadto mówi się dużo o promocji Gminy i miasta  Chodecz. Książka odnośnie Woli 
Adamowej była sponsorowana przez Pana Burmistrza . My jako Bractwo wydaliśmy album i 
dwie książki bez dotacji. Powinno się pamiętać o grobach poległych za wolność w Chodczu. 
Nie robi się nic z okazji wyzwolenia Chodcza, żadnej uroczystości  która podkreśliłaby zasługi 
ludzi z tego terenu. Jeżeli chodzi o wiatrak , kto odpowiada za powierzony majątek, chodzi o 
obiekt na ulicy Ogrodowej i wiatrak czy będą remontowane ? 
Burmistrz do pierwszej książki o Chodczu była dotacja i trzeba mówić prawdę. Jeżeli dotyczy  
Wiatraka to w swoim władaniu ma Związek Hodowców Gołębi Pocztowych. 
 
Pan  Kucharski zam. Kromszewice, dawno nie byłem na obradach sesji, w piątek przed sesją 
byłem w biurze Rady i  obejrzałem  dokumenty które mogłem przeczytać i takie uwagi mi się 
nasunęły. Przeczytałem ze  zdumieniem, że Pan Burmistrz odmówił  udostępnienia 
dokumentów Komisji Rewizyjnej. Jest w protokole, odmówił pokazania, nie  rozumię jednej 
rzeczy, kto jest zwierzchnikiem, a kto jest podległym. Rada jest zarządzająca , Rada jest 
organem stanowiącym i jest wykonawca  wszystkich uchwał. Rada postanowiła że ma 
sprawdzić to Burmistrz sprawdza. W styczniu Pani Ewa przeczytała można się zapoznać z 
protokołem. A wnioski są jakie, paskudne. Jeżeli dokumenty są nie rejestrowane w teczkach 
przynoszone. Nie ma żadnego obiegu to o czym my mówimy. To wszystko działa na 
podstawie niepisanego zwyczajowego prawa. Ale, żeby dalej nie ciągnąć. To samo dotyczy 
protokołów komisji. Protokoły nie są  podpisywane od miesięcy. Nie ma podpisu 
przewodniczącego pod protokołem komisji . Gdzie my jesteśmy. I potem się dziwimy jak 
wygląda sesja. Niepisane prawo działa wspaniale, pisane w ogóle nie może działać. To jest 
tragedia. Zastanówcie się nad jednym, o co tu chodzi, po co to wszystko jest, po co te sesje i 



posiedzenia Komisji. Bo nie ma podstawy prawnej, wszyscy biegają i nie wiedzą co maja 
zrobić. Dokumenty nie są przygotowane, protokoły nie zrobione dzisiaj nawet by głosować 
nie można było, bo protokoły są nic nie warte, bo to tylko świstek papieru bez podpisów. 
Podstawą protokołów jest kto uczestniczył w posiedzeniu, w jakiej operacji. Co to jest, gdzie 
my jesteśmy, mówiłem o tym w kwietniu, mówiłem w sierpniu i dzisiaj jest styczeń i jest 
dokładnie to samo. Należy się zastanowić nad ta sprawą. Czy tu potrzebne jest jakieś 
trzęsienie ziemi , czy wybuch wulkanu, żeby przeczytać i zrozumieć kilka rządków przepisów 
tych warszawskich, a nie chodeckich które są przepisami zwyczajowymi. Taka jest prawda , 
na dzisiaj starczy. 
 
Radny Stempczyński Jerzy w odniesieniu do wypowiedzi Pana Janickiego, Komisja nie zrobi, 
tylko Komisja przekazała wniosek do Burmistrza. Co do mieszkania komunalnego, jeżeli będą 
środki finansowe i przekazane zlecenie na wykonanie to będzie zrobione .  
Jeżeli chodzi o cmentarz komunalny to nie mamy, a cmentarz parafialny jest Księdza.  
Korzystając z okazji przekazała iż w minioną sobotę odbył się bal karnawałowy  w SZPO w 
Chodczu. Organizatorami  tej zabawy była Rada Rodziców i dyrektor szkoły. Podziękował 
wszystkim gościom za udział w zabawie Panu Burmistrzowi, Pani Warszawskiej, byli również 
radni. Grał Zespół Pana Pietrzaka, trochę taniej wziął opłatę za przygrywanie. Zebrano około 
2.700,-zł. Ta kwota będzie przekazana na wyposażenie Sali komputerowej, aby była bardziej 
nowoczesna.  
 
Radny Powietrzyński Kazimierz co z kosztorysem na lokal socjalny. 
 
Pan  Grzybowski Henryk przygotowałem kosztorys w dwóch wersjach . Pierwszy to co 
niezwłocznie trzeba zrobić, aby zamieszkać, pomalować ściany, wymiana wykładzin 
podłogowych, uzupełnienie kuchni i zamontowanie sedesu. I ten remont  byłby w kwocie 
2.100,-zł. i wersja rozszerzona wymiana okna i drzwi wejściowych. I wówczas przy drugim 
wariancie koszt remontu byłby  w kwocie 3.800,-zł.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa, czy może robił Pan przymiarkę przy tym remoncie dla osoby 
niepełnosprawnej. Dobrze byłoby zrobić taką  przymiarkę. 
P. Grzybowski – nie robiłem  kosztorysu z myślą o osobie niepełnosprawnej . Ale na pewno 
wzrośnie koszt do 5.000,- zł. 
 
Pan Lewandowski Wacław, bardzo często słucham Radia HIT i czemu jest tak mało o 
Chodczu, wiele mówi się o innych Gminach  natomiast o naszej jest bardzo mało  
podawanych informacji . Należałoby więcej przekazywać informacji  co u nas się dzieje. 
 
  Ad. 12. Zakończenie obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – zamykam obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Chodczu.  
 
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

 
Danuta Warszawska 

  



 
 


